富山大学受動喫煙防止のための喫煙ルール

令和6年12月3日役員会決定

1 目的

富山大学(以下「本学」という。)における喫煙ルールは、改正健康増進法(平成 30 年法律第 78 号) 及び、富山大学における受動喫煙防止対策について(令和6 年 10 月 8 日役員会決定)の趣旨を踏ま え、本学において、教職員、学生及び学内外関係者の受動喫煙による健康被害を防止し、快適な 構内環境の形成を継続的に促進することを目的とする。

2 対象

喫煙ルールの対象者は、本学の教職員、学生及び構内を利用するすべての人とする。

3 禁煙地域の指定

本学敷地内は、原則全面禁煙とする。

ただし、当分の間、特定屋外喫煙場所(以下「喫煙場所」という。)を設け、その場所でのみ喫煙を 認めるものとする。

4 遵守事項

対象者は、次に掲げる事項を遵守しなければならない。

- (1) 20 歳未満の者は、喫煙しないこと。
- (2) 20 歳未満の者は、喫煙場所に立ち入らないこと。
- (3) 本学敷地内では、喫煙場所以外で喫煙をしないこと。
- (4) 喫煙場所において、灰皿又は携帯灰皿以外にたばこの吸い殻を捨てないこと。
- (5) 加熱式たばこ及び電子たばこ等についても紙巻きたばこと同様に喫煙場所で喫煙すること。
- (6) 喫煙場所において、ごみを放置しないこと。
- (7) 喫煙に関して、近隣住民に配慮すること。

5 違反者に対する指導及び措置

安全衛生委員会や各部局等における喫煙パトロール及び職場巡視等においては、喫煙ルールを遵守しない違反者に対し、次に掲げる指導及び措置を講じることができる。

なお、本学の教職員が上記違反者を見かけた場合も同様に措置を講じることができる。

- (1) 違反者に対し、職員証や学生証等の提示を求め、口頭による注意・指導を行うことがある。
- (2) 前者の注意を受けた者が再度の違反を行ったときは、所属長等を通じて個別に指導することがある。
- (3) 前者の指導を受けた者が更に違反を繰り返す等、改善が見られない場合は、懲戒処分等の対象となることがある。
- 6 喫煙ルールに定めるもののほか、必要な事項は役員会が定める。

The University of Toyama's Smoking Policy for the Prevention of Passive Smoking

Approved by the Board of Directors on (Month) (Date), 2024

1. Objective

The objective of the University of Toyama (hereafter "the University")'s smoking policy, based on the revised Health Promotion Act (Act No. 78 of 2018) and the University's Measures for the Prevention of Passive Smoking (approved by the board of directors on October 8, 2024), is to protect the University's faculty, students, and visitors from the health risks of secondhand smoke exposure and continuously promote the development of a comfortable campus environment.

2. Applicable Persons

This smoking policy applies to the University's faculty, students, and all those who use campus facilities.

3. Designated Non-Smoking Areas

Smoking is prohibited on campus grounds. However, for the time being, a designated outdoor smoking area (hereafter "smoking area") will be set up for smokers.

4. Rules to be Observed

All applicable persons must comply with the following regulations:

- (1) Those under 20 years of age must not smoke.
- (2) Those under 20 years of age must not enter the smoking area.
- (3) Smoking is prohibited on campus grounds with the exception of the smoking area.
- (4) After smoking in the smoking area, cigarette butts must be placed in the ashtray or a portable ashtray.
- (5) Heated cigarettes and electronic cigarettes are also only allowed in the smoking area.
- (6) Littering is prohibited in the smoking area.
- (7) Smokers must be considerate of nearby residents.

5. Measures Against Violators

Patrols shall be conducted by members of the Health and Safety Committee and the University's departments, who, upon discovering a violator, may take any of the following measures. These measures may also be taken by a member of the University's faculty.

- (1) The violator may be asked to show identification, and receive a verbal warning or guidance.
- (2) A violator who has previously received a verbal warning and fails to comply with regulations again may receive individual guidance from their immediate supervisor.
- (3) A violator who has previously received guidance from their supervisor and continues to disregard regulations may be subject to disciplinary action, etc.
- 6. All other necessary matters shall be determined by the board of directors.

富山大学防止被动吸烟的吸烟规则

令和6年12月3日 役员会决定

1. 目的

富山大学(以下简称"本校")的吸烟规则是根据《改正健康增进法》(平成 30 年法律第 78 号)以及富山大学关于防止被动吸烟对策的精神(令和 6 年 10 月 8 日役员会决定),旨在防止本校教职员工、学生及校内外相关人员因被动吸烟而受到健康损害,并持续促进舒适的校园环境的形成而制定的。

2. 对象

吸烟规则的对象是本校的教职员工、学生及所有使用校内设施的人。

3. 禁烟区域的指定

本校校内原则上全面禁烟。但在一段时间内,将指定特定的室外吸烟区(以下简称"吸烟区"),仅允许在该区域内吸烟。

4. 遵守事项

对象者必须遵守以下事项

- (1)未满 20 岁者不得吸烟。
- (2)未满 20 岁者不得进入吸烟区。
- (3)在本校校内, 除吸烟区外不得吸烟。
- (4)在吸烟区内,不得将烟蒂丢弃在烟灰缸或便携式烟灰缸以外的地方。
- (5)加热烟及电子烟等也与纸烟同样必须在吸烟区内吸烟。
- (6) 吸烟区内, 不得乱扔垃圾。
- (7)吸烟时应考虑对邻近居民的影响。

5. 对违反者的警告及处罚

安全卫生委员会及各部门等在进行吸烟巡查及工作场所巡视时,可以对违反吸烟规则 者采取以下警告及处罚。此外,本校教职员工在发现上述违反者时也可以采取同样的 措施。

- (1)要求违反者出示员工证或学生证等,并进行口头警告和指导。
- (2)对于接受上述警告后再次违反者,可以通过所属部门负责人进行个别指导。
- (3)对于接受上述指导后仍继续违反等未改善者,可能会成为处罚对象。
- 6. 除吸烟规则规定的事项外, 其它必要事项由役员会决定。